
Protokół z posiedzenia 
Komisji Budżetowej i Rozwoju Przedsiębiorczości, 

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu 
oraz  Komisji Terenowej, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego 

z dnia 18 grudnia 2018 roku 
 

 Wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady Gminy odbyło się 18 grudnia 2018 roku w 
Sali posiedzeń Rady Gminy w Krupskim Młynie przy ul. Głównej 5.  
Obecni na posiedzeniu:  
Dawydzik Artur – Przewodniczący Rady Gminy 
Huczko Bogdan 
Janus Andrzej 
Kapała Marek  
Kiszkis Jacek  
Kulawik Roman 
Łuć Adam 
Michałek Jolanta 
Ochman-Szyguła Róża 
Panchyrz Herbert 
Pęcherz Zbigniew 
Pilarski Edward 
Szaton Iwona 
Ziaja Alicja 
oraz  
Wójt Gminy – Franciszek Sufa 
Sekretarz Gminy – Danuta Pries  
Inspektor ds. budżetu – Iwona Kulbat 
Inspektor ds. budżetu – Kornelia Kroczek 
Mieszkaniec gminy – Edward Błaszczyk 
Przewodniczący Rady Gminy – Artur Dawydzik, prowadzący posiedzenie Komisji, przywitał 
obecnych oraz przedstawił porządek posiedzenia:  
1. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok. 

2. Projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019 – 2027. 

3. Projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2019 rok.  

4. Projekt uchwały sprawie wniosku o postawienie w stan likwidacji Międzygminnego 

Związku Komunikacji Pasażerskiej w Tarnowskich Górach.  

5. Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej Rady Gminy, ustalenia jej 

składu osobowego oraz określenia zakresu jej działania. 

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na lat 10. 

7. Sprawy bieżące. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy obecni mają uwagi do porządku.  
Radny Adam Łuć wnioskował, aby w porządku posiedzenia komisji znalazł się pkt o treści 
„Wnioski radnych.” 
Wniosek został przyjęty przez aklamację. 
Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie do porządku jako pkt 7: „7. Projekt uchwały w 
sprawie odwołania Skarbnika Gminy.” oraz jako pkt 8: „8. Projekt uchwały w sprawie 
powołania Skarbnika Gminy.” 



Wójt Gminy poinformował o projektowanych zmianach organizacyjnych w Urzędzie Gminy 
dot. odwołania dotychczasowego Skarbnika i powołania nowej osoby na to stanowisko. 
Poinformował o trwającej analizie finansowej budżetu gminy i o tym, że jak tylko będzie ona 
zakończona wówczas radni zostaną zapoznani z jej wynikiem. Powiedział, że w związku z 
bardzo zła obecnie sytuacją finansową budżetu gminy, bardzo zależy mu na poprawie tej 
sytuacji i dlatego złożył wniosek o powołanie nowej osoby jako Skarbnika Gminy by można 
było podejmować decyzje finansowe niezbędne dla funkcjonowania Gminy.  Poinformował, 
że przygotowany został projekt budżetu gminy na 2019 rok wraz z wieloletnią prognozą 
finansową ma lata 2019 – 2027. Oba dokumenty zostały przyjęte przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową w Katowicach i będą przedstawione radnym do przegłosowania podczas 
najbliższej sesji Rady Gminy. Obydwa projekty zawierają elementy, które trudno będzie 
zrealizować, dlatego od stycznia 2019 roku będą one przedmiotem szczegółowych analiz, co 
ma w konsekwencji urealnić zapisy zarówno budżetu gminy jak i wpf. Dodał, że ostatni 
miesiąc był niezwykle pracowity i pozwolił na poczynienie pewnych obserwacji. 
Odpowiedzialność za budżet Gminy ponoszą wspólnie Wójt Gminy i Skarbnik, stąd 
propozycja powołania nowego Skarbnika. Opowiedział o treści rozmowy przeprowadzonej z 
dotychczasowym Skarbnikiem i wyjaśnił, jak wygląda obecnie sytuacja finansowa budżetu 
gminy. Zaproponował przejęcie obowiązków Skarbnika pracownicy referatu finansowego 
urzędu Gminy, która wyraziła zgodę na przyjęcie obowiązków. Zwrócił się z prośbą o 
obdarzenie go zaufaniem. Przypomniał, że przed nową Radą Gminy stoją niezwykle trudne 
zadania i należy się z nimi zmierzyć. Przede wszystkim jest to urealnienie budżetu gminy na 
2019 rok.  
Jacek Kiszkis pytał o obowiązujące zasady wynagradzania Skarbnika w przypadku jego 
odwołania ze stanowiska. Wójt odpowiedział jakie są to zasady.  
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował powrót to rozpatrywania przyjętego porządku 
posiedzenia.  
Bogdan Huczko dopytywał o przyczyny tak złej sytuacji finansowej budżetu.  
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że informacje, które były przedstawiane radnym były 
pozytywne i nic nie wskazywało na to, że finanse gminne są w tak złej kondycji.  
Wójt powiedział, że należy zacząć działać na podstawie nowego budżetu i zgodnie z jego 
możliwościami.  
Bogdan Huczko pytał czy zagrożone są płatności bieżące? 
Wójt odpowiedział, że sytuacja finansowa jest stale monitorowana.  
Wniosek o rozszerzenie porządku posiedzenia o nowe pkt 7 i 8 został przyjęty przez 
aklamację.  
Nikt inny nie wniósł uwag do porządku posiedzenia, zatem zmieniony porządek posiedzenia 
przedstawia się następująco:     
1. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok. 
2. Projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019 – 2027. 
3. Projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2019 rok.  
4. Projekt uchwały sprawie wniosku o postawienie w stan likwidacji Międzygminnego 
Związku Komunikacji Pasażerskiej w Tarnowskich Górach.  
5. Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej Rady Gminy, ustalenia jej składu 
osobowego oraz określenia zakresu jej działania. 
6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na lat 10. 
7. Projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy. 
8. Projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy. 



9. Sprawy bieżące. 
 
Ad. 1.  
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 r. 
Iwona Kulbat przedstawiła informację na temat zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok 
Komisje po zapoznaniu się z uzasadnieniem projektu uchwały oraz jej treścią, postanowiły 
pozytywnie zaopiniować projekt przedstawionej uchwały.   
Andrzej Janus pytał o wysokość subwencji oświatowej i dotacji na przedszkola gminne. 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że informacje na te tematy będą przedstawione radnym w 
styczniu 2019 roku.  
Bogdan Huczko zwrócił się z prośbą o zapoznanie radnych z obowiązującymi przepisami dot. 
budżetu gminy by mogli poszerzyć swoją wiedzę i świadomie podejmować decyzje dotyczące 
budżetu gminy.  
 

Ad. 2.  

Projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019 – 2027. 
Sekretarz Gminy – Danuta Pries szczegółowo omówiła uzasadnienie podjęcia uchwały w 
sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019 - 2027. Przypomniała, ze projekt 
uchwały został przekazany do biura Rady Gminy do 15 listopada 2018 roku oraz do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach.  
Wójt Gminy poinformował o planowanych zmianach w wpf na lata 2019 – 2027 w związku z 
potrzebą obniżania wydatków systematycznym zwiększaniem źródeł dochodów. Powiedział 
o planowanych zmianach zadań zawartych w wpf i zwrócił się do radnych o rzetelną analizę 
przedstawianym materiałów dot. budżetu gminy. Poinformował o planowanej zmianie 
siedziby CARITAS-u i o rozmowach prowadzonych na ten temat z władzami NITROERG-u. 
Radny Łuć apelował o pamiętanie o niskich kosztach usług dla mieszkańców gminy, 
świadczonych przez Caritas. Wójt zapewnił, że zdaje sobie sprawę z potrzeby 
funkcjonowania gabinetu na terenie gminy, jednocześnie dodał, że należy racjonalnie 
podejść do możliwości budżetu gminy.  
Komisje po zapoznaniu się z uzasadnieniem projektu uchwały oraz jej treścią, postanowiły 
pozytywnie zaopiniować projekt przedstawionej uchwały.  
  
Ad. 3. 
Projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2019 rok.          
Kornelia Kroczek przedstawiła informację na temat budżetu gminy na 2019 rok.  
Omówiła szczegółowo zapisy zawarte w załącznikach do budżetu gminy oraz odpowiedziała 
na zadane przez radnych pytania.  
Radni pytali o koszty bonifikaty w związku z wejściem w życie ustawy o przekształceniu 
prawa użytkowania wieczystego w prawo własności. Sekretarz Gminy odpowiedziała, że 
przygotowywana jest uchwała w sprawie procedury dot. ustalenia bonifikaty dla osób 
wykorzystujących  nieruchomości na cele mieszkaniowe. 
Alicja Ziaja zwróciła uwagę na znaczne koszty administracji w odniesieniu do całego budżetu.  
Wójt Gminy przypomniał, że informował już o planowanej reorganizacji oraz o trwającej 
analizie finansów gminy. Dodał, że jest otwarty na propozycje i zaprasza do dyskusji i 
przedstawiania swoich opinii. Nie ma zamiaru przeprowadzać rewolucji ale chciałby 
wprowadzić zmiany, które mogą zapewnić lepsze funkcjonowanie urzędu.  



Bogdan Huczko podkreślił, że zadania, które ma do zrealizowania gmina są identyczne z tymi, 
które realizują gminy duże, jednak koszty realizacji tych zadań są niezależne od wielkości 
gminy.  
Andrzej Janus stwierdził, że jego zdaniem restrukturyzacji wymagają wszystkie instytucje 
gminne.  
Bogdan Huczko zaproponował, żeby Komisje Rady mogły przedyskutować te tematy.  
Wójt dodał, że 86 % udziałów ma Gmina w PEC „CIEPŁOGAZ” Sp. z o.o. i to też jest kolejny 
temat do dokonania szczegółowej analizy pod kątem zakresu prowadzonej działalności. 
Franciszek Sufa podkreślił, że należy wyróżnić działalność osób i organizacji działających na 
rzecz społeczności lokalnej, m.in.: Jolanta Michałek, Jacek Kiszkis, KS NITRON, Koło Kobiet.  
Po przeprowadzonej dyskusji dot. budżetu i spraw finansowych gminy  Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził 5 minut przerwy. Po przerwie obrady wznowiono. 
Po wysłuchaniu uzasadnienia oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały, członkowie 
Komisji Rady Gminy postanowili pozytywnie go zaopiniować.  
  
Ad. 4. 
Projekt uchwały w sprawie wniosku o postawienie w stan likwidacji Międzygminnego 
Związku Komunikacji Pasażerskiej w Tarnowskich Górach.  
Sekretarz Gminy Danuta Pries zapoznała obecnych z projektem uchwały w sprawie wniosku 
o postawienie w stan likwidacji Międzygminnego Związku Komunikacji Pasażerskiej w 
Tarnowskich Górach, uzgodnionym z prawnikiem Związku. Wyjaśniła, że MZKP będzie 
funkcjonował do końca bieżącego roku a od stycznia 2019 roku zadania Związku przejmie 
Górnośląsko-Zagłębiowska Metropolia.  
Po wysłuchaniu uzasadnienia oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały członkowie 
Komisji Rady Gminy postanowili pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały.  
 
Ad. 5. 
Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej Rady Gminy, ustalenia jej składu 
osobowego oraz określenia zakresu jej działania. 
Sekretarz Gminy przypomniała, że zgodnie z obowiązującymi przepisami do zadań Rady 
Gminy należy powołanie doraźnej komisji, której zadaniem będzie ustalenie treści projektu 
nowego Statutu Gminy tj. Komisji Statutowej. Zaproponowała aby w skład Komisji weszły - 4 
osoby. Jak się jednak okazało, radni przedstawili 5 kandydatur: 
Adam Łuć zgłoszony przez Jacka Kiszkisa, wyraził zgodę na kandydowanie;  
Bogdan Huczko zgłoszony przez Jacka Kiszkisa, wyraził zgodę na kandydowanie; 
Róża Ochman-Szyguła zgłoszona przez Jolantę Michałek, wyraziła zgodę na kandydowanie; 
Iwona Szaton zgłoszona przez Jacka Kiszkisa, wyraziła zgodę na kandydowanie; 
Alicja Ziaja zgłoszona przez Jacka Kiszkisa, wyraziła zgodę na kandydowanie.  
W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, zamknięto listę zgłoszeń do Komisji Statutowej.  
Przedstawione kandydatury zostały przyjęte bez uwag.  
Po wysłuchaniu uzasadnienia oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały członkowie 
Komisji Rady Gminy postanowili pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały.  
  
Ad. 6.  
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na lat 10. 
Sekretarz Gminy Danuta Pries przedstawiła wniosek mieszkańca Potępy dot. dzierżawy 
nieruchomości w rejonie ul. Piecucha w Potępie oraz omówiła projekt uchwały.  



Po wysłuchaniu uzasadnienia oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały członkowie 
Komisji Rady Gminy postanowili pozytywnie go zaopiniować. 
   
Ad. 7.  
Projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Krupski Młyn. 
Wójt Gminy przypomniał uzasadnienie podjęcia uchwały w sprawie odwołania Skarbnika 
Gminy Krupski Młyn oraz zapoznał obecnych z projektem uchwały w sprawie odwołania 
Skarbnika Gminy Krupski Młyn. Wyjaśnił, że przeprowadził rozmowę z dotychczasowym 
Skarbnikiem i poinformował o braku możliwości dalszej współpracy. Wyraził nadzieję w 
podjęcie przez radnych dobrej decyzji i prosił o zaufanie w tej kwestii. 
Sekretarz Gminy zaapelowała o zrozumienie zaistniałej sytuacji.  
Adam Łuć przypomniał, że kwestie doboru pracowników należą do Wójta i nie widzi powodu 
aby w tym przypadku mogło być inaczej. Przyjmując budżet na 2019 rok, Wójt Gminy musi 
mieć możliwość jego realizacji.  
Jacek Kiszkis dodał, że Rada Gminy nigdy nie ingerowała w to jakich pracowników Wójt 
zatrudnia. Jego zdaniem decyzja o odwołaniu Skarbnika będzie pomocna w zapewnieniu 
prawidłowego funkcjonowania Urzędu Gminy oraz Rady Gminy.  
Bogdan Huczko podkreślił, że należy przy okazji reorganizacji pracy w Urzędzie 
przeanalizować sprawę zastępstw pracowników jak i ich kompetencji.  
Andrzej Janus stwierdził, że będzie głosował „za” odwołaniem Skarbnika Gminy.  
Herbert Panchyrz powiedział, że dobrze Wójt odpowiada za sprawne działanie Urzędu i 
przedstawiony projekt ma zapewnić takie działanie.  
Artur Dawydzik polecił kandydaturę p. Iwony Kulbat jako Skarbnika Gminy.  
Adam Łuć prosił aby przy opracowywaniu budżetu gminy na 2020 rok przygotować opisową 
informację na temat budżetu.  
Po wysłuchaniu uzasadnienia oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały członkowie 
Komisji Rady Gminy postanowili podjąć decyzję dot. projektu uchwały podczas najbliższej 
sesji Rady Gminy.  
 
Ad. 8.  
Projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Krupski Młyn. 
Wójt Gminy zapoznał obecnych z kandydaturą p. Iwony Kulbat na Skarbnika Gminy oraz 
projektem w sprawie powołania Skarbnika Gminy Krupski Młyn.  
Po wysłuchaniu uzasadnienia oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały, członkowie 
Komisji Rady Gminy postanowili podjąć decyzję dot. projektu uchwały podczas najbliższej 
sesji Rady Gminy.  
  
Ad. 9. 
Sprawy bieżące.  

1. Franciszek Sufa w związku z posiedzeniem Komisji Mieszkaniowej, które odbyło się 12 
grudnia br., prosił aby radni uczestniczący w pracach komisji zachowywali dyskrecję i 
powstrzymywali się od rozpowszechniania przedstawianych tam informacji, które 
zawierają dane wrażliwe.  

2. Artur Dawydzik zwrócił się do przewodniczących komisji stałych aby opracowały 
projekty planów pracy na 2019 r. i przedstawiły je do zapoznania w styczniu 2019 r.  

3. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Adam Łuć poinformował, że plan pracy Komisji 
Rewizyjnej będzie przedstawiony na styczniowej sesji do zatwierdzenia. 



 
 Wnioski złożone przez radnych: 
Huczko Bogdan  przeszkolenia radnych pod kątem RODO 

Huczko Bogdan polepszenia warunków życia dla mieszkańców budynku 
socjalnego przy ul. Krasickiego 7 (likwidacja zagrzybienia i 
docieplenie obiektu)  

Łuć Adam rozważenia możliwości przeniesienia – wyprowadzenia 
dzieci z obiektu przy ul. Krasickiego 7  

Huczko Bogdan naprawy drogi dojazdowej do budynków przy ul. 
Krasickiego 7 

Kiszkis Jacek zorganizowania spotkania radnych w placówkach 
oświatowych 

Kulawik Roman  rozważenia możliwości zmiany lokalizacji pojemników na 
odpady w Ziętku (bl. 6) oraz rozpowszechnienie informacji 
o terminach zbiórek odpadów wielkogabarytowych 

Ochman-Szyguła Róża  rozważenia możliwości zmiany lokalizacji przejścia dla 
pieszych w Potępie k/szkoły 

Pęcherz Zbigniew przeanalizowania zasad korzystania z podzielników ciepła 
w Ziętku (wysokość umieszczania ich na kaloryferze) 

Dawydzik Artur usunięcia korzeni po wyciętych drzewach przy ul. Głównej 
w Krupskim Młynie 

Dawydzik Artur usunięcia suchych konarów topoli przy ul. Miarki  

Huczko Bogdan wykonania cięć pielęgnacyjnych drzew przy Szkole 
Podstawowej nr 1 w Krupskim Młynie 

  
Posiedzenie Komisji zakończyło się o godz. 18.30.  
 
Na tym protokół zakończono i podpisano: 
 
Huczko Bogdan – przew. Komisji Budżetowej i Rozwoju Przedsiębiorczości …………………………… 
 
Kiszkis Jacek – przew. Komisji Terenowej, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego ……………….. 
 
Michałek Jolanta – przew. Komisji Skarg, Wniosków i Petycji ………………………………………………… 
 
Ochman-Szyguła Róża – przew. Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i  
Sportu ………………………………………………………….. 
 
 
Protokołowała: K. Michałek 


